

Dubai International Private School Garhoud

Anti – Bullying Policy 2023-2024

DIPS Vision:

DIPS, in partnership with parents and community, strives to ensure all students are digitally literate, lifelong learners, productive citizens, and nurture their well-being in an inclusive learning environment.

Tel: 04-282-3524

04-282-3513

KG: 04-282-3472 Fax: 04-282-3524

P.O.Box: 15495

Email:

dischool@dischool.com

www.dipschool.ae

Rationale

DIS promotes an atmosphere of tolerance and understanding in which all students can develop as happy and confident individuals.

Introduction

DIS takes bullying seriously and is aware that bullying takes three principal forms: verbal, physical and manipulative.

- Verbal name calling, threats, insults or offensive remarks
- · Physical hitting, kicking, deliberate pushing and jostling, taking of property
- Manipulative spreading rumors, sending malicious messages, cyber bullying (on social websites, email and messaging), ostracizing

Bullying often focuses on anything perceived as being different from the majority. This can undermine our work in promoting equal opportunities and teaching moral principles. Bullying may target aspects of body shape or appearance, class, race, religion, disability, or nationality.

Bullying is often seen as a prolonged 'attack' but it may also consist of a single unresolved event. We recognize the potential seriousness of all forms of bullying and will work with students and parents to resolve any problems as quickly as possible.

DIS aims

- to create an atmosphere where all our students can reach their full potential within a safe and caring environment; therefore bullying and other forms of anti-social behavior are not tolerated
- to make sure that all members of staff, parents and pupils understand what bullying is and that we will do all that we can to prevent it in school
- to ensure that pupils know what the school's policy is on bullying and are made aware of the Code of Conduct and behavior policy, which outline how pupils are expected to behave towards all other members of the School community
- to ensure that all students know what to do if they are being bullied or if they know that someone else is being bullied
- through a range of school activities, to address issues relating to bullying, including how to deal with it when it occurs and how to prevent it
- to ensure that parents are made aware of the School's anti-bullying policy and are assured that they and their children will be supported when bullying is reported
- to support students to change inappropriate behavior which causes others to feel sad, uncomfortable, or frightened

Who will deal with allegations of bullying?

Parents and/or students may report incidents or periods of bullying to any member of staff, who will listen carefully and offer support and reassurance. All reports of bullying will be referred to the appropriate Supervisor, who will investigate the issue in the first instance. All information will be recorded and kept on file.

Depending on the nature and seriousness of the allegation, the Supervisor will report the case to the Section Head who may involve the Social Advisor or Principal.

How we will respond to allegations of bullying?

- we understand that all parties involved, including the victim, the alleged bully, friends, and parents may be angry as well as upset and we will remain calm
- we will listen carefully and not make judgments until we have investigated thoroughly
- we will take immediate steps to ensure that the victim feels safe and reassured
- we will contact the parents of the victim and the alleged bully to ensure that we work together to resolve the situation
- work with the victim to develop strategies for counteracting bullying behavior
- listen carefully to the alleged bully to try to understand the reasons for inappropriate behavior
- work with the alleged bully to develop strategies for changing inappropriate behavior
- give the victim the opportunity to explain her/his feelings to the bully if s/he wishes to do so
- monitor the situation by asking for feedback from both sides
- follow the sanctions in the school Behavior Policy where punishment is necessary

سياسة مواجهة التنمر (Anti Bullying)

التهيئة: تؤمّن مدرسة دبي الدولية جوا من التفاهم والتسامح بحيث يستطيع جميع الطلاب التطور بفرح وبثقة بالنفس.

المقدمة: تتعامل مدرسة دبي الدولية مع (التنمر) بجدية مختلفة الاشكال التي يتخذها سواء كان لفظيا ، او جسديا أو أيحائيا.

اللفظي: هو التنابز بالاسماء ، التهديدات ، الاهانات ، او الملاحظات العدائية .

الجسدي : الضرب ، الرفس ، الدفع والتدافع التعمد، اخذ ممتلكات الغير .

الإيحاء : نشر الاشاعات ، ارسال رسائل حقودة ، والتنمر المعلوماتي (الشبكات الاجتماعية ، الرسائل الالكترونية ، المراسلة) والنبذ

يظهر التنمر بشكل واضح عندما يتسبب للضحية بشعور سلبي بأنه مختلف عن الاخرين . مما يؤدي الى اضعاف مجهودنا في تقديم الفرص المتساوية لجميع الطلاب وتعليمهم المبادئ الاساسية . وقد يستهدف التنمر أشياء مختلفة مثل شكل الجسم والمظهر ، المرتبة الاجتماعية ، العرق ، الديانة ، الاعاقة ، الجنسية يمكن ان يتخذ التنمر شكل هجوم مطول، وقد يتكون ايضا من حادثة مفردة عالقة .نحن ندرك الخطورة الكبيرة لكل انواع التنمر وسوف نعمل مع الطلاب واولياء الامور لحل اي مشكلة باقصى سرعة ممكنة .

أهداف مدرسة دبي الدولية:

ان نعمد الى :

- خلق جو مناسب حيث يتمكن جميع الطلاب من تحقيق امكانياتهم في بيئة امنة ومهتمة ، لذلك فان التنمر او اي اشكال اخرى من العداء الاجتماعي ستفسد هذه البيئة .
- التاكد من ان جميع العاملين في المدرسة بالاضافة الى اولياء الامور والطلاب يدركون معنى التنمر ، واننا سنقوم جميعا بكل ما يلزم لمنع حدوثه في المدرسة .
 - ضمان معرفة جميع الطلاب ببنود سياسة المرسة فيما يخص " التنمر" وانهم جميعا على علم تام بمضمون سياسة التصرفات وقواعد السلوك والتي من شانها ان تمدد مايتوقع من الطلاب كتصرفات مناسبة ولائقة مع كل افراد المجتمع المدرسي.
- ضمان معرفة كل الطلاب بما يمكنهم فعله في حال تعرضهم للتنمر او في حال معرفتهم بان احدا
 ما تعرض للتنمر .
- معالجة المشاكل المتعلقة بالتنمر من خلال سلسلة من الانشطة التي يتخللها عرض لكيفية التعاطي مع التنمر في حال حدوثه وكيفية منعه.
- ضمان معرفة اولياء الامور بسياسة المدرسة "ضد التنمر" والتاكيد لهم بانهم هم واولادهم سيدعمون من قبل المدرسة في حال تعرضهم للتنمر.
- دعم الطلاب وتشجيعهم على تغير اي سلوك غير لائق بحق الاخرين ، او اي تصرف قد يتسبب لهم بالحزن والخوف و عدم الارتياح.

من المسؤول عن التعاطى بالادعاءات على التنمر؟

سيتم من قبل أي فرد من الموظفين في المدرسة الاصغاء جيداً والاهتمام وطمأنة اولياء الامور او الطلاب في حال تقديمهم شكوى عن مشاكل او مواقف تتضمن التنمر عليهم.

كل التقارير عن التنمر سوف تنقل للمشرف المناسب الذي سيتحرى بدوره عن المشكلة في الحال . كل المعلومات سوف تسجل وتجمع في الملف.

بحسب طبيعة وحدية الادعاء ، يقوم المشرف بإشراك مدير القسم والذي بدوره يقوم بإشراك المشرفة الاجتماعية او المدير بالمشكلة .

كيف سنتعامل مع إدعاءات التنمر ؟

ستقوم المدرسة بالتعاطي الهادئ ، والفعال مع كل ردات الفعل السلبية او الشكاوي التي قد تصدر عن جميع الافرقاء بما فيهم الضحية والمتهم بالتنمر ، بالاضافة الى اولياء الامور والاصدقاء .

- سنستمع للمشكلة بإصغاء ولن نصدر احكاما الا بعد التحري تماما .
- سوف ناخذ خطوات فورية لضمان شعور الضحية بالامان والطمأنينة.
- سوق نقوم بالاتصال بأولياء أمور كل من الضحية والمتهم بالتنمر لكي نضمن تعاوننا في حل المشكلة.
 - سنعمل مع الضحية لتطوير استراتيجيات تساعده على صد التنمر.
 - الاصغاء الى المتنمر المزعوم ومحاولة تفهم اسباب هذا السلوك الغير مقبول.
 - العمل مع المتنمر المزعوم لتطوير استراتيجيات تساعده على تغير سلوكه الغير لائق.
- السماح للضحية بفرصة التعبير عن شعوره / شعورها للمتنمر اذا كان / كانت يرغب/ترغب بذلك
 - مراقبة الحالة من خلال طلب تقرير عن النتائج من الطرفين.
 - اتباع العقوبات المدونة في سياسة السلوك في حال اتخاذ قرار بالعقاب.